
før /N/ før /v/ før /r/ efter /r/ efter /r/ OG før /N 
v/ 

før /j g/

/y/ [ø]
pynt, lymfe, yngst
mønt, tønde

[y] [y]
fyrste, tyrk

[y]
rytter, kryster

[œ]
rynke, krympe

[y]

/yː/ [y] [y] [y] [y] [y] [y]

/ø/ [œ]
søn, øm, 
synd

[œ]
støvle, høvl

[ɶ]
gør, børn, lørdag

[œ]
røst, rød
ryste, rykke

[ɶ~ʌ]
grøn, drøm, drøv, 
røv

[ʌ]
tøj, røg

/øː/ [œː]
høne

[øː]
løve, øve

[øː]
køre, møre

[œː]
røbe, røde

[œː]
drøn

[øː]
høg

Desuden
• en lang vokal forkortes evt. før halvvokal hvis der er stød, fx mør /møːr/ → møːˀɐ-  → [møɐ- ˀ]
• en kort vokal forlænges evt. før halvvokal+schwa (syllabiceret halvvokal), fx /størə/ → 

sdɶɐ- ɐ → [sdɶːɐ]


